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 الموخص:
 اهوذيدة الأم هدى باهَفس هاهثلة اهتسايد يٌ هكن الاحتًاعي اهتوافق بيٌ اهعلاكة ظبيعة على اهتعرف إهى اهبرث هدف

، ذيث باهَفس هاهثلة هاهتسايد الاحتًاعي اهتوافق في هالأراين المعولات بيٌ اهفرهق عٌ اهكشف هكذهم ،(الاراين ه المعولات)
 المعولات، يٌ( 28) الأراين يٌ( 28) يخًوعتيٌ إهى يلسًة اهرىاض، بًدىَة هالمعولات الأراين يٌ هذيدة أم( 56) اهعيَة ذخى تبوغ
 .الأكن على هعفن  يعيوة الأم تكون أن شرط الاحتًاعية، هاهتًَية اهعًن هزارة في الاحتًاعي اهضًان برٍايج يٌ اهعيَة اختيار تى

(. اهباذثة إعداد) باهَفس اهثلة يلياس ه ،(اهباذثة إعداد) اهتسايد يلياس ،(اهباذثة إعداد) الاحتًاعي اهتوافق يلياس بَاء هتى 
 اهتسايد هدرحات  الاحتًاعي اهتوافق درحات بيٌ إذطائية دلاهة ذات يوحبة ظردىة ارتباظية علاكة توحد أٍه إهى اهَتائج هأشارت
 في هالأراين المعولات الايهات درحات يتوسط بيٌ إذطائية دلاهة ذات فرهق هحود إهى اهَتائج أشارت كًا باهَفس، اهثلة هدرحات
 في هالأراين المعولات الايهات درحات يتوسط بيٌ إذطائية دلاهة ذات فرهق هحود هكذهم الأراين، هطاهد الاحتًاعي اهتوافق

 هكد ، باهَفس اهثلة في هالأراين المعولات الايهات درحات يتوسط بيٌ إذطائية دلاهة ذات فرهق ىوحد كًا  الأراين، هطاهد اهتسايد
 الأم هدو باهَفس اهثلة هتًَية إرشادىة برايج، بضرهرة إحراء بإحراء اهراهية اهدراسة توضى الاراين، الايهات هطاهد اهفرهق توم كاٍت

 الأم هدو اهتوافق سوء هتخفيف إرشادىة هوتخفيف برايج، هأىضاى اهوذيد الأم هدو اهتسايد هتًَية إرشادىة برايج، هكذهم اهوذيدة
 .يعاٍاتها هيدو اهوذيدة الأم بدهر هوًختًع الإعلايية اهتوعية ، هاهوذيد

 الوحيدة الأم – بالنفس الثقة – التسامح – اعيالاجتم التوافق  كلمات مفتاحية:  

Social Adjustment and its Relationship to Forgiveness and Self Confidence for the Single Mother 
Abstract: 
The current study aims to determining the relationship between social adjustment and both forgiveness, 
and self-confidence for sample of the single mothers .and the relationship between both the self-
confidence, The study sample consists of (56) of divorced and widowed , Divided into (28) of the widows 
(28) of the divorced women. The sample was selected from the social security program of the Ministry of 
Labor and Social Development, provided that the mother is a sponsor of at least one child. The 
methodology was used in the sample survey method 
The researched prepared social adjustment scale, forgiveness scale and  self-confidence scale. The 
Results showed that There is a positive relational between the adjustment and forgiveness, and There is 
a positive relational between the adjustment and self-confidence. The results were also found There are 
differences between divorced women and widows in social adjustment, in favor of widows. and there are 
differences between divorced women and widows in forgiveness, in favor of widows. also there are 
differences between divorced women and widows in self-confidence, in favor of widows. 
The current study recommends: 
Guidance programs to develop self-confidence of the single mother, Guidance programs for the 
development of tolerance for the single mother, Mitigation programs to reduce the poor compatibility of 
the single mother , Media awareness of the role of the single mother and the extent of her suffering 

Keywords: Social adjustment – Forgiveness – Self Confidence – Single mother  
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